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Inleiding 

Tijdens het Rondje Cultuur op 23 september jl. hebben we diverse mooie musea in onze gemeente 

bezocht. In zijn algemeenheid bleek dat de bezoekersaantallen niet op hetzelfde niveau zijn als 

voor Corona. Daarom missen de musea nog steeds veel inkomsten. Dit sluit overigens aan op het 

landelijk beeld. Dat betekent wel dat de musea zich in een lastig financieel parket bevinden op dit 

moment. 

 

GemeenteBelangen overweegt een motie in te dienen tijdens de begrotingsbehandeling om de 

musea een steun in de rug te geven. Dit hoeft overigens niet altijd financiële steun te zijn. Om deze 

motie scherper en concreter in te kunnen zetten, stellen we voorafgaand enkele schriftelijke 

vragen. 

 

1.  Bekendheid en bewegwijzering is een belangrijke factor voor de vindbaarheid van de 

musea. Het oorlogsmuseum heeft daar ook vragen over gesteld aan de gemeente. In 

oktober 2015 is een infonota over de Beleidsregel Objectbewegwijzering en bebording 

naar de raad gestuurd (met passage over bewegwijzering naar musea) (bron:griffie). 

Wanneer wordt dit beleid herzien en wanneer worden bebording voor alle musea op 

orde gebracht? 

antwoord  De bebording voor alle musea wordt volgend jaar op orde gebracht. Het beleidsstuk 

over de bewegwijzering wordt volgend jaar herzien. 

2. De musea kampen met hoge energielasten. Kan de gemeente Medemblik een adviesrol 

vervullen om de musea te verduurzamen (denk hierbij aan het pianomuseum in Midwoud 

dat in een monument gevestigd is) 

Antwoord De gemeente vervult een adviesrol ten aanzien van de verduurzaming in algemene zin. 

Voor de musea houdt dit in dat de gemeente de musea actief informeert over de 

mogelijkheden om subsidie aan te vragen bij het rijk. Er is daarnaast altijd de 

mogelijkheid om via het Duurzaam Bouwloket informatie in te winnen. Overigens zet de 



 

 

gemeente zich op verschillende andere terreinen in om de musea extra te 

ondersteunen. Zo hebben we de afgelopen jaren de musea ondersteund via subsidies 

van het gemeentelijke Corona noodfonds, Herstel- en Innovatiesubsidie en Provinciaal 

Noodfonds Sociale Infrastructuur. 

3. Er gaan relatief weinig eigen inwoners van de gemeente op bezoek bij de musea in 

Medemblik (geldt voor o.a. het Bakkerijmuseum en het Stoommachinemuseum). Kan de 

gemeente een rol spelen om meer eigen inwoners naar de musea te krijgen (denk 

daarbij aan een display op het gemeentehuis)? 

Antwoord Het blijkt inderdaad lastig om bezoekers vanuit de eigen gemeente te trekken. Als 

gemeente zijn wij op de hoogte van deze problematiek en hierover in gesprek met de 

musea. Een eerste stap hebben we hierin genomen door andere spelers in het culturele 

veld te betrekken bij de musea. Door middel van het samenwerkingsproject 1572 

verbinden we culturele verenigingen met culturele instellingen. De gemeente wil hierin 

graag meedenken met de musea. In de evaluatie van de cultuurnota (Q1 2023) besteden 

we ook aandacht aan dit onderwerp. 

4. Musea zoeken ook naar andere bronnen van inkomsten (denk aan een (beperkt) 

horecadeel of een aanlegsteiger voor een kop koffie)? Is de gemeente bereid om te 

faciliteren in het doorlopen van diverse procedures (zoals het aanvragen van een 

omgevingsvergunning)? 

Antwoord De gemeente faciliteert aanvragen van vergunningen volgens de algemene procedures. 

5. Het oorlogsmuseum heeft de officiële status van museum gekregen. Zij krijgen echter 

een beperkte subsidie van €1.346 in 2023 (bron begroting). Nu zij deze status hebben 

gekregen, wordt de jaarlijkse subsidie verhoogd? Hoe kijkt het college aan tegen een 

voorstel van de raad om deze subsidie te verhogen (naar bijvoorbeeld € 10.000)? 

Antwoord De subsidietoekenning voor 2023 moet nog plaatsvinden. De procedure voor het 

toekennen van subsidies is de volgende. De raad stelt de subsidieplafonds vast en 

bepaalt daarmee per deelplafond (beleidsterrein) welk budget beschikbaar is. Het 

college bepaalt vervolgens hoe de budgetten van de deelplafonds worden verdeeld over 

de individuele aanvragen. Daarbij merkt het college op dat de subsidies zijn vastgesteld 

op concrete plannen op basis van een businesscase. In het geval van de musea kan het 

college de keuzes maken over de verdeling van het beschikbare budget. Bijvoorbeeld 

door het budget te verdelen over 5 musea in plaats van 4, zoals tot dusverre het geval 

was. Dit betekent dat de subsidie voor de 4 eerdere musea verlaagd wordt. Het kan ook 

een keuze van de raad zijn om bij het vaststellen van de subsidieplafonds en van de 

begroting, via een amendement, het budget voor de musea te verhogen. De raad dient 

dan wel de dekking van het extra budget aan te geven.   

 

 


